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Önkormányzat Képviselő-testülete 
8562 Nagytevel, Kossuth u. 56. 
Tel: 89/353-696 
 
Szám: U/55-6/2023. 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. július 25. napján 17 
órakor megtartott nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Nagytevel – közösségi ház díszterme 
 
Jelen voltak: 
A./ Képviselő-testületi tagok: Orbán Sándor polgármester, Ármán Katalin alpolgármester, Peng 
Ferenc, Farkas Péter, Bérces Antal Ignác képviselők  
 
B./ Tanácskozási joggal megjelent: 

- dr. Takács Ádám Attila jegyző 
 
 
Orbán Sándor polgármester megállapítja, hogy a testület határozatképes, mert az ülésen 
valamennyi képviselő megjelent, s megnyitja az ülést. Javasolja a meghívóban szereplő 
napirendek megtárgyalását.  
 
 

N A P I R E N D : 
 

 T á r g y : E l ő a d ó : 
 
1. Nagytevel Község Önkormányzata 2023. évi költségvetési Orbán Sándor 
    rendeletének módosítása polgármester 
        
2. Iskolakezdési támogatás Orbán Sándor 
     polgármester 
   
3. Vegyes ügyek  
 
 
 
Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 
meghozta következő határozatát: 
 

Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-
testület határozata: 
Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
tudomásul veszi a polgármester előterjesztését a 
napirendre vonatkozóan. 
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N A P I R E N D    T Á R G Y A L Á S A : 
 

1./ N a p i r e n d :  Nagytevel Község Önkormányzata 2023. évi költségvetési rendeletének módosítása 
E l ő a d ó : Orbán Sándor polgármester 
(Szóbeli előterjesztés) 
 

Orbán Sándor polgármester: Mind a tornacsarnok tetőszerkezetének felújítása, mind a strandra történő 
csatorna beruházás többe került, mint amennyit az önkormányzat előirányzott rá a költségvetésében. A 
sportcsarnok tetőszerkezetével kapcsolatban elmondja, hogy nem volt szarufa, azt kellett elhelyezni, 
amely hozta magával a szigetelést a szellőzést. Kéri Peng Ferenc képviselőt, hogy röviden ismertesse a 
beruházással kapcsolatos kiadásokat.  
 

Peng Ferenc képviselő: A zsindely feltárása után világossá vált, hogy a szarufák hiányoznak, és 
gyakorlatilag 10x10-es gerendákat kellett a 400 négyzetméteres tetőfelületen felhelyezni, ezt követően 
lehetett csak a tervezett pir szigetelést a tervezett módon felrögzíteni, de ez a 10 cm-es emelés magával 
hozta a tűzfalak emelését, illetve annak a 10 cm-es résnek az ásványgyapottal való tömítését, mely 
kialakult az eresznél, valamint a lezárását. Ez mind anyag, mind pedig díjköltséget hozott pluszban az 
önkormányzat részére. A cserepes lemeznek a felső szellőzője, amely kapható most a piacon 8 méteres 
hosszban mindösszesen 3 centiméteres kiszellőző rést hozott magával, ebből adódóan egy csomópont 
került tervezésre a gerincre, amely gyakorlatilag így 10 centiméteres kiszellőzést tud így biztosítani.  
 

Orbán Sándor polgármester: Gyakorlatilag az egész beruházást egybe kezelte az önkormányzat a 
napelem beruházással, így erre volt betervezve mindösszesen 20.320.000,- Ft,- és ezt a keretösszeget 
kellene megemelnie az önkormányzatnak 25.000.000,- Ft-ra, a pontos végösszeg a napelemmel együtt 
ezidáig a benyújtott számlák alapján 24.397.628,- Ft.  
A csatornával kapcsolatban  elmondja, hogy 1150 méter csatornával tervezett eredetileg az 
önkormányzat, mert szeretett volna bekötni az átemelő szivattyúba. A Vízmű ugyanakkor nem javasolta 
a bekötést, mert az teljesen másra van tervezve. Ezért 200 méterrel feljebb kellett hozni a csatornát az 
első gravitációs aknáig. Ez megával hozta a 200 méter cső árát, valamint háromszor át kellett fúratni az 
utat is. Erre 2.540.000,- Ft volt betervezve a költségvetésben, itt 3.500.000,- Ft-ig kellene fedezetet 
biztosítania az önkormányzatnak az idei költségvetésében.  
 

Bérces Antal képviselő: Milyen összegből tudta az önkormányzat a csatorna beruházást megvalósítani 
mindösszesen? 
 

Orbán Sándor polgármester: Most fizetett az önkormányzat 3,4 millió forintot, a tavalyi év során 3 millió 
forint körüli összeget, így mindösszesen 6,5 millió Ft,- körüli összegben állt meg az egész beruházás.  
 

Peng Ferenc képviselő: Mennyi volt egy szippantás? 
 

Orbán Sándor polgármester: Egy szippantás bruttó 180.000,- Ft. Tavalyi év során már 7-8 szippantást 
kellett végezni.  
 

dr. Takács Ádám Attila jegyző: A képviselő-testületi meghívóban a napirend költségvetés 
módosításként került be, ugyanakkor a meghozandó döntés nem költségvetés módosítás lesz, hanem az 
önkormányzat az elhangzott plusz költségeket a 2023. évi költségvetése általános tartaléka terhére 
megfinanszírozza.  
 

Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 
meghozta következő határozatát: 
 

45/2023./VII.25./sz. Nagytevel Község Önkormányzata 
Képviselő-testület határozata:  

Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete dönt arra vonatkozóan, hogy a Tornaterem 
tetőfelújítására a 2023. évi költségvetésében eredetileg betervezett 20.320.000,- Ft előirányzaton felül 
4.680.000,- Ft többletforrást biztosít a beruházás finanszírozására, az önkormányzat 2023. évi 
költségvetése általános tartaléka terhére.  
Határidő: azonnal 
Felelős: Orbán Sándor polgármester 
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Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 
meghozta következő határozatát: 
 

46/2023./VII.25./sz. Nagytevel Község Önkormányzata 
Képviselő-testület határozata:  

Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete dönt arra vonatkozóan, hogy a csatorna 
építésre a strandra a 2023. évi költségvetésében eredetileg betervezett 2.540.000,- Ft 
előirányzaton felül 960.000,- Ft többletforrást biztosít a beruházás finanszírozására az 
önkormányzat 2023. évi költségvetése általános tartaléka terhére.  
Határidő: azonnal 
Felelős: Orbán Sándor polgármester 
 
 
 
 
2./ N a p i r e n d : Iskolakezdési támogatás 
E l ő a d ó : Orbán Sándor polgármester 
(Szóbeli előterjesztés) 
 
Orbán Sándor polgármester elmondja, hogy 2022. évben a támogatás összege: 
- általános iskolás, középiskolás, nappali tagozaton tanuló főiskolás és egyetemi hallgató 

részére 15.000,- Ft/fő volt. Javasolja, hogy 2023-ra az önkormányzat 20.000,- Ft 
iskolakezdési támogatást biztosítson.  

 
Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 
meghozta következő határozatát: 
 

47/2023./VII.25./sz. Nagytevel Község Önkormányzata 
Képviselő-testület határozata:  

Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete a pénzbeli és természetbeni 
támogatások rendszeréről, valamint a személyes gondoskodást nyújtó szociális és 
gyermekjóléti ellátásokról szóló 3/2021. (V.26.) önkormányzati rendelet 13 §-a alapján az 
óvoda és iskolakezdési támogatás összegét az alábbiak szerint határozza meg 2023. évben: 
- általános iskolás, középiskolás, nappali tagozaton tanuló főiskolás és egyetemi hallgató 

részére 20.000 Ft. 
A kérelmezők a támogatást a kérelemben megjelölt módon: 
- felvehetik készpénzben a polgármesteri hivatal házipénztárában - törvényes képviselők - 

2023. augusztus 15-től 2023. augusztus 31-ig, 
 vagy 
- bankszámlára utalással kaphatják 2023. augusztus 15-től 2023. augusztus 31-ig. 
Az önkormányzat az ezzel kapcsolatos fedezetet a 2023. évi költségvetése tartaléka terhére 
biztosítja. 
Határidő: 2023. augusztus 31. 
Felelős   : Orbán Sándor polgármester 
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3./ N a p i r e n d : Vegyes ügyek 
a./ Strandon nagyon áramhálózat biztosítása 
E l ő a d ó : Orbán Sándor polgármester 
(Szóbeli előterjesztés) 
 
Orbán Sándor polgármester: Bejáráson, munkaterület átadáson egyeztetett az EON részéről 
Bognár Imrével, van arra lehetőség, hogy a strand területén nagyobb hálózatot kapjon az 
önkormányzat. Annak okán nem, hogy a trafó le lett rakva, de van arra lehetőség, hogy a 3x60 
amper helyett 3x80 ampert vigyen ki az önkormányzat. 80 amperig pedig nem kell 
váltókapcsoló sem. Az önkormányzatnak 250-255 ezer forintot kellene fizetnie a plusz 51 
amperért. Véleménye szerint ezt mindenképpen lépje meg az önkormányzat.  
 
Bérces Antal képviselő: Ha 5 évvel ezelőtt csinált emelést az önkormányzat, akkor miért nem 
lett felemelve 80 amperra? 
 
Orbán Sándor polgármester: Mert akkor nem lehetett. Azért lehet, mert a Ricsihez tettek fel 
valami szekrényt fel a vadászházhoz.  
 
Peng Ferenc képviselő: Azt amit polgármester úr javasolt, véleménye szerint mindenképpen 
meg kell lépni. Ha lesz valamiféle bővítés majd, az mindenképpen energiatöbbletet generál 
majd úgyis.  
 
Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 
meghozta következő határozatát: 
 

48/2023./VII.25./sz. Nagytevel Község Önkormányzata 
Képviselő-testület határozata: 
Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
dönt arra vonatkozóan, hogy kezdeményezi az 
energiahálózat 3x80 amperra történő bővítését a strand 
területén. 
(A bővítéssel kapcsolatos költségeket az önkormányzat a 
2023. évi költségvetése általános tartaléka terhére 
biztosítja.)  
Határidő: azonnal 
Felelős: Orbán Sándor polgármester 

 
 
 
 
b./ Óvodai beszámoló elfogadása 
E l ő a d ó : Orbán Sándor polgármester 
(Előterjesztés a jkv. mellékletét képezi) 
 
Orbán Sándor polgármester: Az Ugodi Napköziotthonos Óvoda és Mini Bölcsőde Nagyteveli 
Tagóvodájának beszámolóját a 2022-2023-as nevelési évről a képviselő-testület tagjai 
megkapták. Amennyiben a beszámolóval kapcsolatban kérdés nem merül fel, kéri annak 
képviselő-testület általi elfogadását.  
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Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 
meghozta következő határozatát: 
 

49/2023./VII.25./sz. Nagytevel Község Önkormányzata 
Képviselő-testület határozata: 
Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
elfogadja az Ugodi Napköziotthonos Óvoda és Mini 
Bölcsőde Nagyteveli Tagóvodája 2022-2023-as nevelési 
évre vonatkozó beszámolóját. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Orbán Sándor polgármester 

 
c./ Idegenforgalmi adó ellenőrzése 
E l ő a d ó : dr. Takács Ádám Attila jegyző 
(Előterjesztés a jkv. mellékletét képezi) 
 
dr. Takács Ádám Attila jegyző: Elmondja, hogy készített egy ellenőrzési programot az 
idegenforgalmi adó ellenőrzésére. Az ellenőrzési időszak a 2023. év, 2023. január 1-től 2023. 
december 31-ig terjedő időszak. Az ellenőrzési jelentést 2024. január 31-ig kell elkészítenie a 
jegyzőnek. 
 
Peng Ferenc képviselő: Azt tudja az önkormányzat és a hivatal is, hogy mennyi vendéglátó 
hely, szálláshely van a településen.  
 
dr. Takács Ádám Attila jegyző: Az ellenőrzéssel kapcsolatban elmondja, hogy lehet szúrópróba 
szerűen ellenőrizni, de az ellenőrzésről értesíteni kell a szállásadó helyeket is.  
 
Peng Ferenc képviselő: Úgy gondolja, hogy önmagában az ellenőrzés ténye a bejelentéseket, a 
be nem jelentett vendégéjszakák számának problémáját orvosolni fogja. Ez egy meglévő 
probléma, ebből a szegmensből nézve jelentős bevételtől esik el az önkormányzat éves szinten.  
 
dr. Takács Ádám Attila jegyző: Az ellenőrzésekkel kapcsolatban elmondja, hogy a december 
31-ig terjedő ellenőrzési időszak lehetőséget teremt arra, hogy egy esetleges szeptemberi 
ellenőrzést követően a hivatal október, november december hónapban még utóellenőrizze a 
szállásadókat.  
  
Peng Ferenc képviselő: Az őszi-téli időszak inkább a hosszú hétvégés időszak.  
 
Orbán Sándor polgármester: Az adó ellenőrzése a jegyző, mint adóhatóság feladata, javasolja 
az ellenőrzési terv jóváhagyását a képviselő-testület részéről.  
 
Nagytevel Község Önkormányzata Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 
meghozta következő határozatát: 
 

50/2023./VII.25./sz. Nagytevel Község Önkormányzata 
Képviselő-testület határozata: 
Nagytevel Község Önkormányzat Képviselő-testülete az 
idegenforgalmi adó 2023. évi jegyző általi ellenőrzésének 
ellenőrzési tervét jóváhagyja.  
Határidő: 2023. december 31.  
Felelős: dr. Takács Ádám Attila jegyző 
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d./ Tornacsarnok öltözőbe klíma 
E l ő a d ó : Orbán Sándor polgármester 
(Szóbeli előterjesztés) 
 
Orbán Sándor polgármester: A Tornacsarnok öltözőbe lehetne klímát felszereltetni. A kérdés 
az, hogy idén megcsináltassa-e az önkormányzat. Idén meglépje-e még az önkormányzat vagy 
ne? 
 
Peng Ferenc képviselő: Javasolja, hogy kérjen árajánlatot az önkormányzat, és majd meglátja 
az önkormányzat, hogy a beruházás milyen költséggel járna.  
 
Bérces Antal képviselő: Van aki kezelje is most már ezt a sok klímát? Aki ki be kapcsolja 
őket? 
 
Orbán Sándor polgármester: Persze, ezzel nincsen gond. Most csak a tornacsarnok öltözőbe 
kerülne klíma.  
 
Ármán Katalin alpolgármester: A Nyugdíjas Klubba is lehetne, mert akkor ott sem kellene az 
egész házat fűteni.  
 
Peng Ferenc képviselő: Ott tart az önkormányzat a tornateremmel, hogy a nyílászárók cserélve 
lettek, a tetőfelújítás elkészült. Ha sikerül megcsinálni a külső hőszigetelést, akkor utána lehetne 
lehetőség klímával megtartani a hőmérsékletet. Ha a külső szigetelés megtörténne, akkor 
véleménye szerint lehetne klímát telepíteni a tornacsarnokba.  
 
Bérces Antal képviselő: Nyugodtan lehetne mellette sportolni és lakodalmat is tartani.  
 
 
 
Orbán Sándor polgármester, miután több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, az ülést 17 óra 
50 perckor bezárta. 

 
 

kmf. 
 

Orbán Sándor dr. Takács Ádám Attila 
polgármester jegyző 

 
 
 
 
 
 
 
 


